
 
ZÁVĚR KONTROLNÍHO ÚKOLU 1/2022 – ČLENSKÉ PŘÍSPĚVKY 

Revizní komise Svazu chovatelů ovcí a koz z.s. 
Předmět: 
V minulých letech nebyl naplňován článek V. odst. 3 Stanov, který říká, že členství zaniká, 
pokud člen nezaplatí členský příspěvek v 15 denní dodatečné lhůtě určené Spolkem ve výzvě 
k zaplacení. Členové, kteří nesplnili svoji povinnost platit členský příspěvek v řádné lhůtě do 
31.3. příslušného roku byli z evidence vymazáváni bez jakéhokoliv upozornění, nebo toto 
upozornění bylo ponecháno na dobrovolné iniciativě krajských nebo klubových funkcionářů. 
Jak vyplyne z dalšího textu i tato skutečnost měla svůj podíl na poklesu členské základny. 
 
Průběh kontroly: 
Nově zvolené vedení SCHOK tuto skutečnost uchopilo v podstatě souběžně s naplánovanou 
činností RK, takže 11.5.2022 obdržel předseda RK dopis a seznam osob, které byly obeslány. 
Následně 9.6.2022 během kontroly dalších záležitostí na Zlobici jsme obdrželi od Mgr. 
Dvořákové vyhodnocení rozesílky upomínek. Byla odvedena velká práce, která do řad SCHOK 
vrátila řadu členů (viz. příl. č. 1) a paní Mgr. Dvořákové patří poděkování. 
 
Závěry: 
1. Upomenutím dlužníků byly naplněny stanovy a bylo zabráněno poklesu členské základny 

o cca 5% za jediný rok. 
2. RK doporučuje, aby upomínka v letech následujících obsahovala informaci podle poslední 

věty odst. 3 čl. V. Stanov (stanovení 15 denní lhůty a jako důsledek ukončení členství při 
jejím promeškání). Užitečné je i informovat o nevratné ztrátě funkce (členství lze obnovit 
kdykoliv, případnou funkci až u dalších voleb). RK může být při přípravě upomínky 
nápomocná. 

3. Z příl. č. 2 vyplývá, že členové v naprosté většině platí v lednu a únoru, někteří na 
krajských shromážděních. RK považuje za velmi vhodné, aby členové dostali složenku 
v prosinci, maximálně v prvních lednových dnech a aby se krajská shromáždění 
zrealizovala do konce března. Tyto termíny umožní spustit počátkem dubna upomínky, 
cca kolem 20. dubna (konec stanovené lhůty) případně předat dlužníky krajským 
předsedům k obvolání pár dlouholetých členů s problematickým používáním mejlu a poč. 
května aktualizovat členství vymazáním nezaplacených. 

4. Jako naprosto zásadní vidí RK potřebu změnit elektronickou evidenci členů. Stávající stav, 
kdy členství evidované na webu skončí koncem roku a je „obnoveno“ zaplacením 
naprosto neodpovídá realitě a v období od počátku roku do konce upomínek neumožňuje 
jednoduché vyjetí sestavy členské základny jakékoliv vybrané skupiny. Taková sestava se 
pak složitě tvoří a kontroluje, zbytečně zaměstnává pracovní sílu a dává prostor k chybám. 

5. Jako námět k zamyšlení je použít k evidenci členské základny účetní analytiku v kombinaci 
s dalšími filtry, kterými účetní program disponuje. Je to místo prvotní informace o platbě 
a odpadla by další práce s evidencí členů v dalším systému. V případě účtování předpisu 
příspěvků (jako zaúčtování vydaných faktur) by bylo umožněno vše kombinovat i 
s evidencí zaplacených x nezaplacených. 

6. Ze závěru Mgr. Dvořákové (příl. č. 1) vyplynula další otázka: Přišlo několik dvojitých plateb 
čl. příspěvků i poplatků za plemeníky na zablokovaný i nový účet. RK navrhuje postupovat 
jako v případě testací: Požádat plátce o lhůtu k vrácení do stabilizace financí SCHOK u 
plemeníků a nebo o započtení na příští rok u příspěvků. To ovšem pouze v situaci, kdy 
kancelář odvede 100% evidenci a nebude docházet k trapasům. 
 

Tento závěr byl schválen na schůzi RK 21.6.2022 on-line a je součástí zápisu. 


